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رئیس  قوه قضائیه:

پرونده هایی همچون شهادت مأموران پلیس 
باید در نهایت سرعت رسیدگی شود

رئیس قوه قضائیه گفت: مسئولان قضایی کسانی که برای مردم ناامنی روانی 
و فیزیکی ایجاد می کنند را مطابق با قانون هر چه ســریع تر مجازات کنند تا 

درس عبرتی برای سایرین باشد.
به گزارش مرکز رســانه قوه قضائیه، حجت الاســلام والمسلمین غلامحسین 
محســنی اژه ای در نشست دیروز شــورای عالی قوه قضائیه، با تبریک و تسلیت 
شهادت چهار نفر از نیروهای کادر پلیس راهور که روز یکشنبه در حمله تروریستی 
محور خاش – تفتان اســتان سیســتان و بلوچستان به درجه رفیع شهادت نایل 
شدند، اظهارداشت: نیرو های امنیتی، انتظامی، نظامی و قضایی در تعقیب عاملان 
شهادت این چهار شهید اهتمام جدی داشته باشند و به طور کلی هر اقدامی که 
لازم است را انجام دهند تا از میزان این ناامنی ها و اقدامات خبیثانه و تروریستی 
کاسته شود؛ مسئولان قضایی نیز این قبیل پرونده ها را ضمن لحاظ دقیق موازین 
قانونی، در نهایت سرعت رسیدگی کنند و عناصر دخیل در این نوع جنایت ها را که 
برای مردم ناامنی روانی و فیزیکی ایجاد می کنند مطابق با قانون هر چه سریع تر 

مجازات کنند تا درس عبرتی برای سایرین باشد.
محسنی اژه ای در ادامه یکی از موانع و مشکلات در میدان حمایت از فعالیت های 
اقتصادی و سرمایه گذاری ها را مسئله ممنوع الخروجی افراد دانست و گفت: چندین 
دستگاه از جمله بانک ها، سازمان امور مالیاتی، سازمان ثبت، تعزیرات و دادگستری 
بر مبنای اختیاراتی که دارند افراد را مستقیماً ممنوع الخروج می کنند، اما مسئله 
این جاست که پس از رفع علت و دلیل ممنوع الخروجی افراد، بعضاً نسبت به لغو 
ممنوع الخروجی آنها اهتمام لازم صورت نمی گیرد و در این اثناء فرد باید دوندگی 
کند و احیاناً اقداماتی خارج از ضابطه انجام دهد تا ممنوع الخروجی اش لغو شود؛ 
یا در مواردی دیگر، فرد که ممنوع الخروج می شــود، به او اعلام نمی شود و همین 
امر ممکن اســت به لحاظ حیثیتی و اعتباری یا در برنامه های کاری و تعهدات و 

قرارداد های فرد اخلال ایجاد کند.
وی ادامه داد: چند بار رئیس جمهور محترم به زیرمجموعه اش متذکر شده که 
چنانچه در برخی مسائل ابهاماتی وجود دارد، نسبت به تبیین مسائل و رفع ابهامات 
اقدامات مقتضی را به عمل آورند؛ ما نیز در قوه قضائیه چنانچه در مسائلی ابهاماتی 
وجود دارد باید در چارچوب اختیارات قانونی، مسائل را تبیین کنیم و توضیح دهیم.

دولت در مورد بورس به مردم توضیح بدهد
رئیس دستگاه قضا با اشاره به موضوع بورس گفت: یکی از مسائلی که امروز در 
باب آن فضا سازی می شود و برای مردم نگرانی ایجاد می کند، مسئله بورس است؛ 
لذا دولت این مســئله را برای مردم تبیین کند و توضیح دهد تا مردم بدانند در 
ادامه مسیر و برای آینده خود باید چه کار کنند؛ زمانی مطرح شد که ۵۰ میلیون 
کد بورســی در کشور وجود دارد؛ این امر بیانگر آن است که جمعیت کثیری در 
داخل درگیر مقوله بورس هستند؛ در حال حاضر حرف و حدیث هایی درخصوص 
این مقوله مطرح است؛ من الان هیچ قضاوتی نمی کنم، اما به هر ترتیب سازمان 
بازرســی، شورای عالی بورس و دولت، موضوعات این عرصه را برای مردم توضیح 
دهند و تبیین کنند تا دشمن نتواند از این مقوله سوء استفاده کند و خدایی ناکرده 
این موضوع به یک مشکل تبدیل شود چرا که تعداد افرادی که درگیر این موضوع 
هستند کثیر است و عده زیادی از مردم نیز با بورس آشنا نبودند، اما وارد آن شدند 

و بعضاً هم احساس می کنند متضرر شدند.
ممنوع الخروجی های قضایی از طریق پیامک اطلاع رسانی می شود

در بخش دوم جلسه شــورای عالی قوه قضائیه، کاظمی فرد رئیس مرکز آمار 
و فناوری اطلاعات قوه قضائیه با اشــاره به دستورات موکد رئیس قوه قضائیه ناظر 
بر سامان بخشی مقوله ممنوع الخروجی ها گفت: مرکز آمار و فناوری اطلاعات قوه 
قضائیه از ســال گذشته، آن دسته از احکام ممنوع الخروجی که از سوی دستگاه 
قضایی برای افراد صادر می شــود )به غیر از موارد استثنایی امنیتی و خاص( را از 

طریق ارسال پیامک به آنها اطلاع می دهد.

آغاز ثبت نام زائرین اربعین در سامانه »سماح« 
از امروز

رئیس ستاد مرکزی اربعین گفت: در توافق با طرف عراقی، مرز تمرچین 
و مرز خسروی به صورت ۲۴ ساعته خواهد بود.

به گزارش خبرگزاری فارس، معاون امنیتی انتظامی وزارت کشور و رئیس ستاد 
مرکزی اربعین دیروز در حاشیه جلسه ستاد مرکزی اربعین گفت: ثبت نام زائرین در 

سامانه سماح از سوم مرداد ساعت ۱۰ صبح آغاز می شود.
ســید مجید میراحمدی افزود: مبلغ تعیین شده برای بیمه زائران را به ازای هر 
نفر ۳۵ هزار تومان اســت اما مبلغ پرداختــی بیمه گر بین ۴۰ تا ۷۰ درصد افزایش 

خواهد داشت.
میراحمدی بیان داشت: در توافق با طرف عراقی، مرز تمرچین و مرز خسروی به 
صورت ۲۴ ساعته خواهد بود. با توجه به حجم گرمای امسال، مرز باشماق و خسروی 

مرزهای مناسب تری برای تردد خواهد بود.
وی ادامه داد: افزایش قابل توجه گیت های خروج کشــور نیز پیش بینی شــده 
است. آنچه که ما را نگران می کند، تعداد وسایل حمل ونقل عمومی است. جابه جایی 
بیش از چهار میلیون زائر بسیار دشوار است، با دستور رئیس جمهور در صورت امکان 
اتوبوس هایی از کشورهای همسایه به صورت موقت به خدمت بگیریم و همچنین از 

ظرفیت تاکسی های اینترنتی هم برای حمل ونقل زائران استفاده کنیم.
رئیس ســتاد مرکزی اربعین گفت: توصیه ما به اســتفاده زائران از وسایل نقلیه 

شخصی است. به این منظور پارکینگ هایی پیش بینی شده است. 
میراحمدی اظهارداشــت: گذرنامه اربعین برای کســانی که به هر نحوی فاقد 
گذرنامه هستند، در ماه محرم و صفر قابل استفاده است، البته شرط آن ثبت نام در 

سامانه سماح است. 
وی افزود: بانک مرکزی پیش بینی هایی برای تامین ارز زائران اربعین انجام داده 
است که در جلسه امروز مصوب شد و نحوه دریافت آن، اطلاع رسانی می شود، ما هم 

به دنبال این هستیم که به نحو مطلوبی ارز دولتی به زوار اختصاص دهیم.
برای سفر اربعین مشمولان خدمت وظیفه وثیقه ای لازم نیست

معاون امنیتی و انتظامی وزارت کشور در پاسخ به سؤالی درباره نحوه سفر سربازان 
و مشمولان وظیفه در ایام اربعین، گفت: برای سفر زیارتی اربعین، مشمولان خدمت 

وظیفه مانند سال گذشته عمل خواهد شد و وثیقه ای لازم نیست.
میراحمدی با بیان اینکه موکب های عراقی از دهم ماه صفر فعالیت خود را آغاز 
خواهند کرد؛ افزود: برخی از زوار که سال گذشته قبل از دهم به عراق رفته بودند از نبود 
موکب ها گلایه داشتند تصمیم گرفتیم امسال هم موکب داران عراقی فعالیت خود را 
زودتر آغاز کنند و موکب های ایرانی هم از ابتدای ماه صفر خدمات خود را عرضه کنند. 
وی بیان داشت: زائرانی که زودتر رفتند و زودتر بازگشتند تجربه بهتری از سفر 
زیارتی اربعین داشتند.بســیاری از ایرانیان در کربلا به مدت چند روز اســتقرار پیدا 
می کنند که این مسئله هم برای خودشان و هم برای دیگر زائران و میزبانان ایرانی و 
عراقی مشکلات زیادی را ایجاد می کند. من از زائران خواهش می کنم مدت ماندگاری 

خود در عراق را کاهش دهند.
رئیس ســتاد مرکزی اربعین گفت: قرار بر این شد که موکب داران ایرانی بتوانند 
از بیســتم ماه محرم تا پانزدهم ماه صفر از هر مرزی که می خواهند به راحتی وارد 
کشــور عراق شوند در غیر این صورت پس از پانزدهم ماه صفر تنها می توانند از مرز 

سومار تردد کنند. 
میراحمدی با پیش بینی عبور ۱۰۰ هزار زائر پاکستانی از مرز ایران برای اربعین، 
بیان داشت: با همکاری طرف عراقی و طرف پاکستانی مقرر شد که زائران پاکستانی 
بتوانند به صورت گروهی و فردی از مرز چذابه عبور کنند و وارد کشور عراق شوند. 

برای زائران افغانستانی هم مرز چذابه به عنوان مرز تردد معرفی شده است.

درمکتب امام

از قلّت عدد نترسید
]سیدالشهدا[ در طول تاریخ آموخت به همه که راه همین است. از 
قلتّ عدد نترسید، عدد، کار پیش نمی برد، کیفیت اعداد، کیفیت جهاد، 
اعدای مقابل اعدا، آن اســت که کار را پیش می برد. افراد ممکن است 
خیلی زیاد باشــند، لکن در کیفیت ناقص باشند یا پوچ. و افراد ممکن 

است کم باشند، لکن در کیفیت توانا باشند و سرافراز.
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وزیر جهاد کشاورزی:

تا پایان فصل برداشت
ركورد جدیدی در تولید گندم ثبت خواهیم كرد

سرویس سیاسی-
محمدعلــی نیکبخت روز گذشــته در صحن 
علنی مجلس با بیان اینکه امســال نسبت به سال 
1۴۰۰، ۸۲ درصــد افزایش تولید گندم داشــتیم، 
گفت: پیش بینی ما این اســت که تــا پایان فصل 
برداشــت و زمان خرید از ۸ میلیــون تن بگذریم 
 و رکــوردی جدید در چند ســال گذشــته ثبت

کنیم.
صبح روز دوشنبه ۲ مرداد جلسه علنی مجلس شورای 
اسلامی به ریاست محمدباقر قالیباف تشکیل شد و مواردی از 
قبیل سؤال نماینده آبادان از وزیر تعاون ، کار و رفاه اجتماعی و 
بررسی گزارش کمیسیون کشاورزی درباره ذخایر استراتژیک 

کالاهای گندم و برنج در دستورکار نمایندگان قرار گرفت.
ســؤال ســید مجتبی محفوظی نماینده مردم آبادان 
پیرامون علت بی برنامگی در شــرکت شســتا و تاپیکو بود. 
سیدصولت مرتضوی وزیر کار در پاسخ به این نماینده اظهار 
داشت: شرکت سرمایه گذاری تأمین اجتماعی با سرمایه گذاری 
در صندوق های ســایر اوراق بهادار فعالیت می کند. راهبرد 
صیانت از ســبد ســرمایه گذاری ها، شفافیت و پاسخگویی، 
توانمند سازی نیروی انسانی، حرکت از بنگاه داری به سمت 
سرمایه داری، صیانت از ثروت ذی نفعان با بعد سرمایه گذاری 
و رشد اقتصادی، بهره مندی از فرصت های بهینه بین المللی، 
نوآوری، چابک  سازی، مولد سازی دارایی ها و مبارزه با فساد 

از جمله برنامه هایی است که در شستا پیگیری می شود.
وی تصریح کرد: از دستاوردهای این راهبردها تحقق ۱۱۰ 
درصدی بودجه فروش و تحقق ۱۰۷ درصدی بودجه ســود 
خالص در ســال ۱۴۰۱ شرکت ها، رشد ۴۳ درصدی فروش 
در ســال ۱۴۰۱ نسبت به سال ۱۴۰۰ و رشد ۵۰ درصدی 
ســود در سال ۱۴۰۱ را داشــتیم و بر اساس بودجه ۱۴۰۲ 
پیش بینی می شــود که رشد ۳۰ درصدی فروش و رشد ۲۲ 

درصدی سود را داشته باشیم.
مرتضــوی با بیان اینکه روند رشــد خالص شــرکت 
سرمایه گذاری و تاپیکو کاملًا رشد صعودی دارد، بیان کرد: 
رشد ۱۹ درصدی سود تاپیکو و رشد ۲۶ درصدی سود شستا را 
شاهد هستیم. در این مدتی که توفیق خدمت داشتم، ۱۶ واحد 

تعطیل شده و نیمه تعطیل به چرخه تولید بازگشته است.
نمایندگان از پاسخ های وزیر کار قانع شدند

وزیر کار در تشــریح برنامه های خــود برای رونق این 
مجموعه ها و ســرعت بخشیدن به رشد اقتصادی ، از تقدیم 
ســند تحول و استراتژی یک، دو و پنج ساله به همراه سند 
اصلاح سرمایه گذاری و آغاز عملیات اجرایی پروژه های متعدد، 
فعال سازی پروژه های پتروشیمی در ۷ مورد، بهره برداری در 
پروژه های متنوع و متعدد، آغاز عملیات اجرایی طرح اتانول 
در پتروشیمی فارابی و پذیرش عرضه سهام شرکت نفت ستاره 

خلیج  فارس در بازار سرمایه سخن گفت.
وی بیان کرد: سؤال کلی پیرامون بی برنامگی مطرح شده 
است، گفته نشده که در کجا و به چه دلیل بی برنامگی وجود 
دارد. بی برنامگی زمانی است که ما گفته باشیم چه میزان قرار 
است تولید و سود داشته باشیم اما تحقق پیدا نکرده است اما 
مجموعه ای که دارای برنامه یک ساله، دو ساله و پنج ساله بوده 

و روند رشد را طی می کند، نباید متهم به بی برنامگی شود.
پــس از توضیحــات وزیر ، نماینده آبــادان در مجلس 
پاسخ های وی را قانع کننده ندانست و بر این اساس پاسخ های 
وزیر درباره سؤال مذکور به رأی نمایندگان گذاشته شد که 
وکلای ملت بــا ۱۳۳ رأی موافق، ۷۵ رأی مخالف و ۵ رأی 
ممتنع از مجموع ۲۲۸ نماینده حاضر در مجلس اعلام کردند 

که از توضیحات وزیر قانع شدند.
افزایش 82 درصدی تولید گندم نسبت به سال1400

محمدعلی نیکبخت وزیر جهاد کشاورزی روز گذشته 
در مجلس در جریان بررســی گزارش کمیسیون کشاورزی 
پیرامون ذخایر استراتژیک کالاهای گندم و برنج اظهار داشت: 
با توجه به شرایط آبی که داشتیم، امروز میزان خرید گندم از 
مرز ۷ میلیون و ۵۰۰ هزار تن گذشت و مطابق با آمار سال 
قبل در این تاریخ، نزدیک به ۳۰ درصد افزایش خرید گندم 
داشتیم. امسال نسبت به ســال ۱۴۰۰، ۸۲ درصد افزایش 
تولید گندم داشتیم. پیش بینی ما این است که تا پایان فصل 
برداشــت و زمان خرید از ۸ میلیون تن بگذریم و رکوردی 

جدید در چند سال گذشته ثبت کنیم.
نیکبخت تاکید کرد: امسال نسبت به سال های قبل قطعاً 
گندم کمتری وارد خواهیم کرد و این کار برای ما صرفه جویی 

ارزی به دنبال خواهد داشت. برنامه ما آن است که با کشاورزی 
دانش بنیــان، افزایش بهره وری و هوشمند ســازی، افزایش 
عملکرد در تولید گندم داشته باشیم و مسئولیت این کار را 

نیز به سازمان تحقیقات، آموزش و ترویج کشاورزی دادیم.
وزیر جهاد کشــاورزی گفت: تا امروز برای خرید سال 
جــاری نزدیک به ۱۱۲ همت ارزش ریالی خرید گندم بوده 
که ۶۶ همت آن پرداخت شده است و نسبت به سال گذشته 
شرایط بهتری داشتیم. پیگیری هایی را انجام دادیم تا ظرف 
یک تا دو هفته آینده بخش عمده ای از مطالبات کشاورزان 

را پرداخت کنیم.
افزایش قیمت کالاهای اساسی

نباید بیش از افزایش حقوق ها باشد
در جریان بررسی گزارش کمیسیون کشاورزی ، رئیس 
 مجلس نیز به اظهارنظر پرداخت. قالیباف بیان کرد: چند قلم 
کالای اساسی در مواد غذایی و جهیزیه وجود دارد و با توجه 
به قانون خانواده و جوانی جمعیت باید در برنامه هفتم توسعه 
تدبیری صورت گیرد که قیمت گذاری این کالاها به گونه ای 
باشد که افزایش قیمت آنها بیش از میزان افزایش حقوق ها 
نباشــد، چرا که این کالاهای اساسی به صورت مستقیم بر 
معیشــت مردم تأثیرگذار است. در شروع دولت سیزدهم و 
سال دوم مجلس شورای اسلامی این موضوع با همین نگاه 
مورد پیگیری قرار گرفت و در بودجه های سال ۱۴۰۱ و ۱۴۰۲ 
نیز مورد توجه قرار گرفت. وی همچنین گفت: پیش بینی ما 
برای امسال تولید حدود ۱۲ میلیون تن گندم است و مصرف 
حدود هشت میلیون تن و به روایتی ۱۲ میلیون تن است، اما 
خرید امسال حداکثر به هشت میلیون تن رسیده که تولید 
۱۲ میلیون تن است. این اتفاق به دلیل قیمت گذاری دقیق 
صورت گرفته که اولویت را توجه به کشاورزان گذاشتیم. البته 

باید حواسمان به افزایش عملکرد در واحد سطح هم باشد.
قالیباف در ادامه با بیان اینکه حدود ۳۰ همت کسری 
بودجــه برای واگذاری به ردیف گندم وجــود دارد، از عدم 
حضور رئیس سازمان برنامه و بودجه در مجلس انتقاد کرد 
و گفت: درست نیست که وی بگوید جلسه دارد و نمی تواند 
در مجلس حضور پیدا کند، وقتی موضوع به این مهمی در 
مجلس مطرح است چه چیز دیگری مهم تر از نشست امروز 

مجلس شورای اسلامی است؟!
وی تصریح کرد: در شرایط فعلی با یک ماه تأخیر، ۵۰ 
درصد در سرجمع از دیون گندم پرداخت نشده، این در حالی 
است که کشاورزان به نقدینگی احتیاج دارند تا ضمن برداشت 
کشت محصول سال قبل، خرید برای اول مهر ماه انجام دهند.

قالیباف ادامه داد: چند ماه اســت که برداشت در نیمه 
جنوبی کشور شروع شده و برداشت در نیمه شمالی در حال 
انجام است. یعنی ممکن اســت پول با تأخیر به کشاورزان 
برســد، لذا هم کسری ۳۰ همت داریم و هم در زمان مقرر 
پرداختی صورت نمی گیرد. ما در زمان بررســی بودجه این 
موضوع را گوشزد کردیم که پیش بینی بودجه برای گندم با 
کسری مواجه می شود که اکنون با این مشکل روبه رو هستیم.

بروجردی: پلیس راهور در مناطق مرزی
باید مسلح باشد

علاءالدین بروجردی، رئیس  سابق کمیسیون امنیت ملی 
مجلس طی گفت وگویی با  اشاره به حمله تروریستی اخیر به 
خودروی پلیس راهور و به شــهادت رسیدن ۴ مأمور، اظهار 
داشت: باید پلیس راهور در کشور ما به ویژه در مناطق مرزی 
مسلح باشد و این مناطق در این چارچوب قابل تعریف است.

بــه گزارش مهر ، بروجردی تصریح کرد: معمولاً پلیس 
راهنمایی و رانندگی فاقد ســلاح گرم است درحالی که باید 
به امکانات کافی و لازم جهت نیاز و مقابله با تروریســت ها 

تجهیز باشد.
وی عنوان کرد: با توجه به اینکه معمولاً این تروریست ها از 
کشورهای همسایه عبور می کنند و پایگاه های آنها در آن سوی 
مرزهاســت لذا مرزداران ما و مسئولین امنیتی و بین المللی 
باید این افراد را در خاک کشورهای همسایه مورد تعقیب قرار 

دهند، تا آنها احساس امنیت نکنند.
به گزارش مهر ، رئیس  ســابق کمیسیون امنیت ملی 
مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه پایگاه تروریست ها در آن 
سوی مرزها باید مورد هدف قرار گیرد، گفت: اقدام جمهوری 
اســلامی ایران در ارتباط با اقلیم کردستان کاری منطقی و 
اصولی است، بنابراین پهپادها و جنگنده های ما باید بتوانند در 
یک تعقیب سریع، پایگاه های تروریست ها در آن سوی مرزها 

را مورد هدف قرار دهند.

ســخنگوی وزارت خارجه با بیــان اینکه هیچ 
توجیهی برای اهانت به قرآن در ســوئد و دانمارک 
پذیرفته نیست، تاکید کرد: از دولت هایی که چنین 
اهانت شرم آوری در آن کشورها انجام شد می خواهیم 
از تکرار چنین اقدامات شــرم آوری پیشگیری و با 

مجرمان شدیداً برخورد کنند.
ناصر کنعانی سخنگوی وزارت امور خارجه روز گذشته در 
نشست هفتگی خود با خبرنگاران حاضر شد و به پرسش های 

آنان پاسخ داد.
وی در این نشســت، ضمــن محکومیت هتک حرمت 
ساحت قرآن کریم در سوئد و دانمارک این اقدام را شرم آور 
خواند و گفت: هیچ توجیهی برای چنین کاری پذیرفته نیست.

کنعانی تاکید کــرد: از دولت هایی که چنین اهانت 
شــرم آوری در آن کشورها انجام شد می خواهیم از تکرار 
چنین اقدامات شــرم آوری پیشگیری و با مجرمان شدیداً 
برخــورد کنند و یا این مجرمان را در اختیار کشــورهای 

اسلامی قرار بدهند.
وی در پاســخ به ســؤالی در خصوص آخرین وضعیت 
پرداخت بدهی کشورهای خارجی از جمله عراق و کره  جنوبی 
گفت: مطالبات مورد  اشاره جزو حقوق انکارناپذیر ملت ایران 
اســت. میزان این مطالبات و ارقامش بارها توسط مسئولان 
ذی ربط کشور و همچنان برخی مقامات دیگر کشورها از جمله 

دولت عراق اعلام شده است.
سخنگوی وزارت امور خارجه کشورمان، گفت: متأسفانه 
در سایه تحریم های یک جانبه و ظالمانه دولت آمریکا انجام 
تجارت و مبادلات تجاری آزاد میان ایران و کشورهای مختلف 
دچار  اشکال شد. برخی کشورها تحت فشارهای سیاسی غیر 
قابل قبول دولت آمریکا از پرداخت مطالبات جمهوری اسلامی 
ایران خودداری کردند و یا اینکه به دلیل بسته شدن امکان نقل 
و انتقالات بانکی برخی کشورها از جمله دولت عراق نتوانستند 
به رغم تمایل و اراده این میزان از مطالبات جمهوری اسلامی 

ایران را در اختیار کشور ما قرار دهند.
وی تصریــح کرد: در ارتباط با عراق روابط دو کشــور 
سازنده و نزدیک است. دولت عراق متعهد به پرداخت مطالبات 
جمهوری اســلامی ایران است. در این زمینه مطالبات ما را 
حتی به حساب خاص متعلق به طرف ایرانی در بانک عراقی 
واریز کردند و اخیراً دولت آمریکا اعلام کرد مجوز لازم برای 
انتقال بخشی از این مطالبات به خارج از بانک عراقی صادر 

کرده است.
روابط ما با کشورهای حاشیه جنوبی خلیج  فارس 

مثبت است
کنعانی در تشریح جزئیات سفر اخیر وزیر خارجه عمان 

و وزیر مشــاور خارجی قطر به تهران گفت: ســفر مقامات 
کشــورهای منطقه از جمله عمان و قطر، بخشــی از آن در 
چارچوب مناسبات و همکاری های دوجانبه میان جمهوری 
اسلامی ایران با این کشورها است. به ویژه اینکه ما در شرایط 
کاملاً مثبتی در روابط میان ایران با کشورهای حاشیه جنوبی 

خلیج  فارس قرار داریم.
وی افزود: بخشی از این ها نیز در چارچوب تلاش های توأم 
با حسن نیت این گونه کشورها و ابتکاراتی است که از سوی 
کشورهای همسایه ما از جمله عمان و قطر قرار دارد که مایل 
هستند با ظرفیت های خود و همچنین روابط خوبی که با دو 
طرف قضیه و طرف های برجامی دارند، به پیشبرد مذاکرات 
رفع تحریم ها و همچنین رفع انسداد دارایی های جمهوری 

اسلامی ایران و همچنین تبادل زندانیان کمک کنند.
استقبال ایران از ابتکارات عمان و قطر

سخنگوی وزارت خارجه با بیان اینکه جمهوری اسلامی 
ایران همواره اعلام کرده به میز مذاکره پایبند اســت، گفت: 
ما همچنان دیپلماسی را بهترین مسیر برای استیفای حقوق 
ملت ایران تلقی می کنیم. در این زمینه پایبند برجام بودیم 
و از ظرفیت های موجود در چارچوب مذاکرات رفع تحریم ها 

استفاده کردیم.
کنعانی تصریح کرد: از ابتکارات مثبت کشورهای منطقه 
از جمله عمان و قطر استقبال کردیم. گفت وگوها در سطوح 
مختلف ادامه دارد این یک مسیر دیپلماتیک فعال است؛ ما 

نه خوشبین هستیم و نه بدبین!
ســخنگوی وزارت امــور خارجه کشــورمان گفت: ما 

از پویایی هــای دیپلماتیک هیچ موقع غافــل نبودیم و به 
ظرفیت های دیپلماتیک اعتقاد داریم. لذا از همه مسیرها برای 
استیفای حقوق ملت ایران در چارچوب خطوط قرمزی که 
جمهوری اسلامی ایران همواره برای پیشرفت کار و بازگشت 
مسئولانه و متعهدانه همه طرف ها به برجام و همچنین رفع 
انسداد دارایی های ملت ایران و تبادل زندانیان و آزادی زندانیان 

ایرانی تعریف کرده است، استفاده خواهیم کرد.
آخرین خبرها 

درباره تبادل زندانیان میان ایران و آمریکا
کنعانی همچنین در واکنش به برخی گمانه زنی ها در 
خصــوص توقف روند تبادل زندانیان میــان ایران و آمریکا 
گفت: ایران برای تبادل زندانیان بر مبنای اهتمامی که برای 
آزادی شــهروندانش دارد، جدی بوده است و ما در مقاطعی 
به توافق رسیدیم. متأسفانه طولانی شدن روند تبادل، نتیجه 

عدم وجود اراده نزد دولت آمریکا بوده است.
وی افزود: طرح موضوعات جدید در رسانه ها را نه تأیید 
می توانــم کنم و نه اظهارنظری خواهم کــرد. اکنون ما در 
مرحله ای قرار داریم که می توانیم بگوییم انجام این تبادل در 
صورت وجود اراده سیاسی نزد طرف آمریکایی میسر است.

وی افزود: برخی از دولت های در روابط خوب با طرفین 
هستند که در این زمینه دارای تلاش و نقش هستند. ایران 

از نقش آفرینی این کشورها استقبال می کند.
ســخنگوی وزارت امور خارجه کشورمان گفت: ما 
این را یک موضوع انسانی می دانیم و امیدواریم در بازه 
زمانی کوتاه آینده این اتفاق انجام شود. اما این به اراده 

سیاسی دولت آمریکا بستگی دارد.
ایران عضو بریکس می شود؟

ناصر کنعانی در نشست روز گذشته درباره سفر احمدیان 
به آفریقای جنوبی اظهار داشــت: دبیر شورای عالی امنیت 
ملی به دعوت دولت آفریقای جنوبی برای شرکت در نشست 
دبیران و مشاوران امنیت ملی عضو بریکس و دوستان بریکس 
به آفریقای جنوبی سفر کرده است. موضوع اجلاس بررسی 

امنیت سایبری است.
کنعانی درباره عضویت ایــران در بریکس گفت: ایران 
جزو اولین کشورهای متقاضی برای عضویت است. تاکنون 
رئیس جمهور و وزیر خارجه و اکنون دبیر شورای عالی امنیت 
ملی در اجلاس بریکس دعوت شــدند و برای اجلاس آتی 
رئیس جمهور دعوت شده است. اعضای بریکس اعلام کرده اند 
در ارتباط با سازوکار عضویت کشورهای جدید در حال مذاکره 
هستیم و این ســازوکار را در نشست های کارشناسی طرح 
کردیم و قرار است این سازوکارها را به نشست وزرای خارجه 
و سران ارائه و در صورت تصویب پذیرش کشورهای جدید 
انجام خواهد شد. نیازمند انتظار برای تکمیل روند سازوکار 

عضویت کشورهای جدید در بریکس هستیم.
دولت آمریکا مسئول وضعیت کنونی برجام

کنعانی درباره اظهارات وزیر خارجه بلینکن که ایران را 
مسبب عدم احیای برجام دانسته گفت: دولت آمریکا مسؤول 
تخریب روند برجام است و یک جانبه و غیرقانونی از چارچوب 
برجام خارج شــد و مفاد قطعنامه ۲۲۳۱ را نادیده گرفته و 
تحریم های یک جانبه جدیدی را بعد از خروج برجام بر ملت 
ایران تحمیل کرده اســت. به اذعان کشورهای عضو برجام 
دولت آمریکا مرتکب نقض برجام شده و مسئول تخریب یک 
روند سیاسی چندجانبه است. مقامات کنونی دولت آمریکا 
بارهــا و بارها و اخیراً دولت قبلی آمریکا را مورد ملامت قرار 
دادند و آن را مسئول خروج از برجام و تخریب روند اجرای 

برجام دانستند.
به گزارش مهر ، سخنگوی وزارت خارجه بیان کرد: دولت 
آمریکا مسئول وضعیت کنونی برجام و ایجاد خلل در روند 
اجرای آن اســت. این دولت نمی تواند در جایگاه مدعی قرار 
بگیرد و دیگری را مســئول خلل در اجرای برجام بداند. هم 
اکنون چنانچه اراده سیاســی نزد دولت آمریکا باشد امکان 
بازگشت طرف ها به برجام و جمع بندی مذاکرات وجود دارد. 
در حوزه منطقه ای شاهد روند مثبتی بین شکل گیری روند 
مذاکرات بین کشــورهای منطقه هســتیم. دولت آمریکا با 
ادعاهای بی اساس به دنبال ایجاد خلل در روند مثبت شکل 
گرفته در فضای منطقه ای است. این اتهامات را نمی پذیریم 

و کاملًا مردود می دانیم.

کنعانی:

هیچ توجیهی برای اهانت به قرآن در سوئد و دانمارک پذیرفته نیست
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آرارات میرزویان، وزیر خارجه ارمنستان 
گفت: برای جامعه ارمنی روابط تاریخی غنی 
با کشور دوســت و برادر ایران از اهمیت 
برخوردار است. ایران برای ما همواره دوستی 

منحصربه فرد بوده و خواهد بود.
حســین امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه 
جمهوری اسلامی ایران که روز گذشته در تهران 
میزبــان »آرارات میرزویان« وزیــر امور خارجه 
ارمنستان در محل وزارت امور خارجه بود، پس از 
دیدار و گفت وگو با همتای خود در نشست خبری 
مشترک به تشریح رایزنی های انجام شده پرداخت.

وزیر خارجه ارمنستان که دومین بار است در 
دولت سیزدهم به تهران سفر می کند، بعد از دیدار 
با امیرعبداللهیان با آیت الله رئیسی رئیس جمهور 
هــم دیدار و گفت وگو کرد و بعــد از آن دو وزیر 
در نشســت خبری در محل وزارت امور خارجه 

حضور یافتند.
رئیس  دستگاه دیپلماسی جمهوری اسلامی 
ایران در ابتدای این نشســت خبری به همتای 
ارمنستانی خیرمقدم گفت و افزود: ما برای رابطه 
با ارمنســتان اهمیت قائل هستیم. با کشورهای 
واقع در قفقاز جنوبی پیوندهای ریشه دار تاریخی 

و فرهنگی و تمدنی داریم. 
استقبال از پیشرفت گفت وگوهای صلح

بین ارمنستان و آذربایجان
وزیر خارجه در نشست خبری بیان کرد: قفقاز 
جنوبی در سیاست همســایگی ایران از اهمیت 
خاصی برخوردار است. اهمیت مناسبات دوستانه، 
گسترش ارتباطات و همگرایی بین کشورهای این 
منطقه استقبال می کنیم و در این راستا از پیشرفت 
گفت وگوهای صلح بین ارمنســتان و آذربایجان 

استقبال می کنیم.
کرد: جمهوری  خاطرنشان  امیرعبداللهیان 
اسلامی ایران فعالانه در مسیر گفت وگو و تمرکز 
بــر صلح در منطقه قفقاز تمرکز دارد. ســفر ماه 
گذشته این جانب به باکو و دیدار با الهام علی اف 
رئیس جمهور آذربایجان در حاشیه نشست وزرای 
خارجه جنبش عــدم تعهد و دیدار امروز با وزیر 
خارجه ارمنستان و همچنین دیدار ماه های گذشته 
آقای پاشینیان نخست وزیر ارمنستان از ایران در 
راستای تلاش ایران برای تمرکز منطقه قفقاز بر 

صلح و امنیت پایدار است.
وی تاکیــد کرد: باور داریم تقویت گفت وگو 
و رایزنی بین کشــورهای منطقه و همسایگان ما 
نقشی مهم در درک مشترک و همچنین ترسیم 
چشــم اندازی مطلوب مبتنی بر منافع مشترک 

یکایک کشورهای این منطقه است.
قفقاز نباید به میدان منازعه و کشمکش

بین قدرت ها تبدیل شود
امیرعبداللهیان در ادامــه تصریح کرد: باور 
داریم قفقاز نباید به میدان منازعه و کشــمکش 
بین قدرت ها تبدیل شود. تبدیل قفقاز به میدان 
رقابت بیــن قدرت ها، صلــح را در منطقه ما به 
تاخیر خواهد  انداخت و چالش جدی در منطقه 

 ایجاد خواهد کرد.
وی اظهار داشت: درباره مذاکرات صلح بین 
آذربایجان و ارمنستان امروز با همکارم گفت وگو 
کردیم. معتقدیم دوره نظم مبتنی بر جنگ پایان 
یافته و اکنون زمان آن اســت که نظم مبتنی بر 
صلح در منطقه قفقاز مستقر شود. صلحی جامع 
و پایدار، صلحی است که زمینه های بروز جنگ و 

درگیری را از بین برده باشد.
رئیس  دســتگاه دیپلماســی اذعان داشت: 
معتقدیم که هرگونه مذاکره باید در فضایی متوازن 
همراه با رضایت و اختیار طرفین انجام شــود و 
نتایجی ملموس در راســتای واقعیات منطقه و 

منافع طرفین را در پی داشته باشد.
استقبال از فرمت موسوم به ۳+۳

وزیر خارجه در بخش دیگری از سخنان خود 
بیان کرد: متاسفانه برخی از کنشگران خارجی به 
دنبال صف بندی ها و سوءاستفاده از وضعیت منطقه 
قفقاز هستند. ما از فرمت و سازوکار گفت وگوهای 
موســوم به ۳+۳ بین کشورهای منطقه استقبال 
می کنیم. جمهوری اسلامی ایران برای برگزاری 
این نشســت کــه در آن از جمله ارمنســتان و 
آذربایجان نیز حضور خواهند یافت، به تلاش های 

خود ادامه خواهد داد.
وی افزود: امروز درباره کریدورهای موجود در 
منطقه، ظرفیت های ترانزیتی و ضرورت رفع موانع 
مواصلاتی و عدم ایجاد مانع در کریدورهای سنتی 
و تاریخی دو کشور گفت  وگو کردیم. دو کشور بر 

اهمیت مسیرهای ترانزیتی تأکید ویژه ای دارند.
رئیس  دستگاه دیپلماسی جمهوری اسلامی 
ایران اضافه کرد: در گفت وگوهای امروز با همتایم 
توضیح دادم که در دیدار با رئیس جمهور آذربایجان 
شنیدیم که نگاه به کریدور زنگنه زور در راستای 
رفع موانع از ســوی ایشــان مطرح شد و آقای 
علی اف اطمینان داد که جمهوری آذربایجان به 
دنبال ایجاد کریدور و بستن مسیرهای مواصلاتی 
و تاریخی موجود بین ایران و ارمنســتان نبوده و 

هرگز نخواهد بود.
وی ادامه داد: ما نیز برای مقامات جمهوری 
آذربایجان توضیح دادیم حتی در شرایط بحران، 
جمهوری اسلامی ایران هیچ گاه مسیر مواصلاتی 

آذربایجان به نخجوان را مســدود نکرده و در این 
رابطه توافقی بین دو کشور وجود دارد.

افزایش سقف تبادل تجاری
به سه میلیارد دلار

امیرعبداللهیان با بیان اینکه خوشبختانه در 
سال های اخیر به ویژه در یک سال گذشته گام های 
خوبی در زمینه توسعه مناسبات با کشور همسایه 
و دوســت ارمنستان برداشته شــده، یادآور شد: 
معتقدیم همچنان ظرفیت های فراوانی فراروی ما 

برای توسعه بیشتر همکاری ها وجود دارد.
وی گفت:  مــا در جهت گیری اولیه خود به 
صورت جدی برای رسیدن به سقف تبادل تجاری 
یــک میلیارد دلار و افزایش آن به ســه میلیارد 
دلار در حرکت هســتیم. گام های مهمی در این 
خصوص برداشته شــده است. حضور امروز وزیر 
خارجه ارمنستان در تهران با یک هدف اصلی در 
موضوع مناسبات دوجانبه شکل گرفته است و آن 
پیگیری جدی توافقاتی است که بین آقای رئیسی 
و آقای پاشینیان نخست وزیر ارمنستان در آخرین 

دیدارشان مورد توافق قرار گرفت.
به گزارش فارس ، وزیر امور خارجه بیان کرد: 
دو کشور ظرفیت های مکمل متعددی در حوزه 
حمل ونقل، انرژی، کشــاورزی و صنعتی دارند. 
اتفاق نظر داریم که به همکاری های خود در حوزه 
تهاتر گاز و برق گسترش و توسعه دهیم. تکمیل 
پروژه خط سوم انتقال برق از ارمنستان به ایران 

در دستورکار جدی ما قرار دارد. 
وی همچنین از همکاری های میان دو کشور 
در زمینه توسعه شرکت های دانش بنیان و همکاری 

در زمینه های علمی و فناوری خبر داد.
میرزویان: تشکیل مکانیسم بین المللی پایدار

 برای گفت وگو با باکو مهم است
آرارات میرزویــان، وزیر خارجه ارمنســتان 
نیز ضمن ابراز خرســندی از حضور در تهران و 
مهمان نوازی همتای ایرانی و گفت وگوی سازنده اش 
با امیرعبداللهیان گفت: برای جامعه ارمنی روابط 
تاریخی غنی با کشور دوست و برادر ایران از اهمیت 
برخوردار اســت. ایران برای ما همواره دوســتی 
منحصربه فرد بــوده و خواهد بود، به خصوص در 

غلبه با چالش های موجود.
وزیر خارجه ارمنســتان با بیان اینکه ایران 
و ارمنســتان به دنبال گسترش همکاری های دو 
کشور در زمینه های تکنولوژی و انرژی هستند، 
افزود: می خواهیم حجم تجارت خارجی بین دو 

کشور را به سه میلیارد دلار برسانیم.
وی همکاری هــا در حوزه هــای جاده ای و 
ترانزیتی را دارای اهمیت ویژه برای دو کشور خواند 
و گفت: سال گذشته شاهد افتتاح سرکنسولگری 
ایــران در قاپــان بودیــم و ان شــاءالله در ادامه 
شاهد افتتاح سرکنسولگری ارمنستان در تبریز 

خواهیم بود.
این دیپلمات عالی رتبه ارمنستانی به برگزاری 
نشست مشورتی ارمنستان، هند و ایران در ایروان  
اشاره کرد و افزود: گسترش همکاری ها و تعاملات 
تجاری و ترانزیتی با ایران برای ارمنستان بسیار 

حائز اهمیت است.
وزیر خارجه ارمنســتان اظهار داشت: روابط 
بدون افت و خیز دو کشــور به واسطه تلاش های 
مشترک در جهت پیشرفت پویا گام برمی دارد که 
بیانگر افق جدیدی در همکاری های دو کشور است.
میرزویان اقدامات صورت گرفته برای تعامل 
بین مجالس دو کشــور را مهم خوانــد و افزود: 
امروز بر ضرورت برقراری ثبات و امنیت در قفقاز 
جنوبی تأکید کردیم و همکارم را در جهت روند 
عادی سازی روابط آذربایجان و ارمنستان قرار دادم.

وی گفت: اعلامیه آلماتی و مفاد آن برای ما 
نقــش محوری دارد و تضمین امنیت مرز بر پایه 
تمامیت ارضی برای ما مهم است. تشکیل مکانیسم 
بین المللی پایدار برای گفت وگوها با باکو برای ما از 

اهمیت برخوردار است.
میرزویان خاطرنشان کرد: آذربایجان به جای 
گفت وگو با مردم قره باغ سیاست پاک سازی قومی 
را در دستورکار قرار داده که نمونه آن محدود کردن 

کریدور لاچین است.
وزیر خارجه ارمنســتان افزود: آذربایجان از 
۱۵ ژوئــن اقدام به توقف ارســال مواد غذایی و 
انتقال بیماران به ارمنستان کرده است. وضعیت 
بحران انسانی در قره باغ حاکم است و نقض فاحش 
 ضوابط بین المللی بشردوستانه و خلاف اعلامیه

سه جانبه نوامبر است.
میرزویان خاطرنشان کرد: ارمنستان تمایل 
شــدید به رفع انسداد زیرساخت ها دارد و معتقد 
اســت رفع انسداد آنها باید بر پایه حق حاکمیت 

کشورها و اصول عمل متقابل و تساوی باشد.
وی گفــت: از مواضع مشــخص جمهوری 
اسلامی ایران در رابطه با تمامیت ارضی ارمنستان 
قدردانی می کنیم. مایلم بر عزم سیاسی و آمادگی 
رهبران بلندپایه ارمنستان برای تعمیق و توسعه 
روابط بــا ایران بر پایه منافــع و احترام متقابل 

تأکید کنم.
به گــزارش مهــر ، در پایــان میرزویان از 
امیرعبداللهیان دعوت کرد که به ایروان سفر کند 
و دعوت نخست وزیر ارمنستان از حجت الاسلام 

رئیسی برای سفر به ایروان را تکرار کرد.

وزیر خارجه ارمنستان: ایران دوستی منحصربه فرد 
برای ما بوده و خواهد بود

بقیه از صفحه ۲
تحولات منطقه

آمریکا را وادار به تغییر سیاست ها می کند
ایــن روزنامه پرنفوذ صهیونیســتی همچنین 
نوشت: قاهره همچنین اعلام کرده است که پروازهای 
مستقیم بین مصر و ایران را از سر می گیرد و امکان 
بازدید گردشگران ایرانی را فراهم می کند. کارشناسان 
مصری پیش بینی کرده اند که سیســی و رئیسی، 
رؤســای جمهور مصر و ایران ممکن است تا پایان 

سال با یکدیگر دیدار کنند.
هاآرتص ادامه داد: مصر به  طور ناگهانی این 
نور را ندید و سوءظن و خصومتش نسبت به ایران 
ناگهان از بین نرفت. سیســی یک خواننده ماهر 
نقشه راهبردی است و نمی خواهد خارج از دایره 
عرب باقی بماند که از تقسیم منطقه به مخالفان 
ایرانِ طرفدار آمریکا و حامیان ایرانِ مخالف آمریکا 

دست برداشته است.
به نوشته این روزنامه صهیونیست، فروپاشی این 
دسته بندی ها در دو سال گذشته اتفاق افتاده است 
و به  ویژه در روابط کشورهای حاشیه خلیج فارس با 
چین و روســیه که روابط خود را با واشنگتن حفظ 
می کنند، مشهود است. عربستان سعودی و امارات 
قراردادهای سرمایه گذاری و تجاری با چین به ارزش 
میلیاردها دلار امضا کرده اند، در حالی که چین برای 
احیای روابط عربستان سعودی و ایران میانجی گری 

کرده است.

روزنامه  هاآرتص همچنین نوشت: تاثیرات این 
تحولات هم اکنون احساس می شود؛ خروج امارات 
از ائتلاف نظامی ضدایرانی که توسط واشنگتن ایجاد 
شد، بازگشت سوریه به اتحادیه عرب و مشروعیت 
بخشــیدن به بشار اسد توسط جهان عرب با وجود 
مخالفت آمریکایی ها از جمله آنهاســت. این امر در 
اقدامات تحکیم محور روسیه-خلیج فارس از طریق 
ایران نیز مشهود بود و شورای همکاری خلیج فارس 
قصد خود را برای تعمیق همکاری با تهران اعلام کرد.

به نوشــته  هاآرتص، همه اینها نشــان دهنده 
استراتژی جدیدی است که تحت آن روابط نزدیک 
با ایالات متحده ادامه خواهد یافت، اما بدون انحصار 

آمریکا.
این رســانه صهیونیستی با اشاره به کاهش اثر 
تحریم های آمریکا علیه ایران با بهبود روابط تهران 
و پایتخت های عربی و به علاوه عدم پیروی چین و 
روسیه از این تحریم ها تاکید کرد که این شرایط باعث 
می شود واشنگتن از فروپاشی رژیم تحریم های خود 
بیم داشته باشــد. این ترس به  ویژه زمانی افزایش 
می یابــد که رژیم تحریم ها از نظر دیپلماتیک موثر 

واقع نشده است.
به گزارش ایسنا ،  هاآرتص همچنین نوشت: در 
نهایت این تحولات آمریکا را وادار می کند تا سیاست 
خود را در قبال ایران و منطقه تغییر دهد. و این اصل 
که به ایران اجازه نمی دهد به سلاح هسته ای دست 

یابد کافی نیست.

هاآرتص: تحولات خاورمیانه
آمریکا را وادار به تغییر سیاست های خود خواهد كرد

بقیه از صفحه ۳
نیروی هوایی ارتش نسبت به بازآماد

 بهینه  سازی و نو سازی تجهیزات مهم و راهبردی خود
 به خودکفایی رسیده است

رئیس  ستاد کل نیروهای مسلح با  اشاره به نقاط قوت 
نیروی هوایی ارتش، بیان کرد: نیروی هوایی ارتش نســبت 
به بازآماد، بهینه  سازی و نو سازی تجهیزات مهم و راهبردی 
خــود با تکیه بر تعهد و تخصص جوانان و دانشــمندان در 
تعامل با سازمان های صنایع دفاعی و شرکت های دانش بنیان 
به خودکفایی رسیده و توانایی امروز نیرو با سال ها و دهه های 

گذشته قابل مقایسه نیست.
سرلشــکر باقری ابراز امیدواری کــرد: توان، آمادگی و 
هوشــیاری نیروی هوایی ارتش جمهوری اســلامی ایران 
 دائمــا ارتقــا خواهد یافــت و روزهــای امیدبخش تری را

پیش رو خواهد داشت.

فرمانده کل ارتش: حضور نیروهای فرامنطقه ای 
موجب ناامنی منطقه است

سرلشکر سید عبدالرحیم موسوی، فرمانده کل ارتش 
جمهوری اســلامی ایران نیز در یازدهمین رزمایش اقتدار 
هوایی فداییان حریم ولایت نیروی هوایی ارتش با تسلیت 
ایام عزاداری حضرت اباعبدالله الحســین)ع( گفت: خداوند 
بزرگ را شاکریم که تمام برنامه های روزانه و شبانه رزمایش 
اقتدار هوایی فداییان حریم ولایت در حوزه های مختلف با 
دقت و با ســرعت عمل خلبانان تیز پــرواز و کارکنان فنی 
متعهد و متخصص نیروی هوایــی ارتش با هواپیماهای با 

سرنشین و پهپادها انجام شد.
وی افزود: پیام این رزمایش، پیام آمادگی و اقتدار برای 
پاسداری از اســتقلال، تمامیت ارضی و آرمان های مقدس 
انقلاب اســلامی و صیانت قاطع از منافع ملت بزرگ ایران، 
تقویت و ارتقای همکاری های منطقه ای و آتش خشم برای 

دشمنان جمهوری اسلامی ایران است.
سرلشکر موسوی گفت: به لطف خداوند و همت فرمانده 
و خلبانان جوان و متبحر نیروی هوایی، مراحل مختلف این 
رزمایشِ دوره ای و ســالیانه منطبق با برنامه های آموزشی و 
عملیاتی در حضور داوران و ارزیابان ستاد کل نیروهای مسلح 

و قرارگاه مرکزی حضرت خاتم الانبیاء)ص( انجام شد.
وی ادامه داد: از مهم ترین نتایج رزمایش های نیروهای 
مسلح، ارتقای آمادگی روحی و رزمی، بازداشتن دشمنان از 
هرگونــه تعدی به تمامیت ارضی، منافع ایران و مردم عزیز 

است.
فرمانده کل ارتش در پاســخ به سؤالی مبنی بر اعلام 
آمریکا بــرای اعزام تعدادی جنگنده و یــک ناو جنگی به 
منطقه، گفت: آمریکایی ها سالیان سال با خیالات واهی در 
منطقه حضور پیدا کرده و رفته اند اما ســرانجامِ این منطقه 
برای کشورهای منطقه و امنیت منطقه نیز فقط با مشارکت 

کشــورهای منطقه پایــدار خواهد شــد. وی افزود: حضور 
نیروهای فرامنطقه ای به جز ایجاد ناامنی و خســارت برای 

مردم و کشورهای منطقه نتیجه ای نخواهد داشت.
پایان موفق یازدهمین رزمایش اقتدار هوایی 

فداییان حریم ولایت
امیر خلبان علیرضا رودباری از پایان موفق یازدهمین 
رزمایش اقتدار هوایی فداییان حریم ولایت خبرداد و گفت: 
از عملکــرد خلبانان جوان نیروی هوایــی و کارکنان فنی 
رضایت داشتیم و به اهداف از پیش تعیین شده این رزمایش 

دست یافتیم.
وی ضمن تقدیر از اصحاب رسانه در پوشش مناسب و 
با کیفیت این رزمایش، گفت: پیام این رزمایش امنیت، ثبات، 
دوستی و صلح پایدار برای کشورهای منطقه، پیام دلگرمی 
و اطمینان برای هموطنان و پیام آمادگی برای دفاع و پاسخ 

کوبنده به دشمنان است.

یک وبگاه آمریکایی نوشت؛ روابط نظامی بی سابقه 
روســیه و جمهوری اســامی ایران موجب نگرانی 

مقام های آمریکایی شده است. 
وبگاه تحلیلی »بیزنس اینسایدر« در تحلیلی نوشت که 
روابط نظامی بی سابقه جمهوری اسلامی ایران و روسیه، نگرانی 

آمریکا را برانگیخته است.
در مقدمه این گزارش آمده اســت؛ کمتر از یک ســال 
پیش، کاخ سفید در خصوص روابط نظامی »بی سابقه« میان 
روسیه و ایران هشدار داد. این گزارش در ادامه نوشت؛ اواخر 
سال گذشته میلادی، در حالی که پس از گذشت چندین ماه 

از جنگ اوکراین، این خطر وجود داشت که ذخایر موشکی 
مسکو رو به اتمام رود، ایران موافقت کرد که تسلیحاتی را در 

اختیار روسیه قرار دهد.
این وبگاه آمریکایی سپس به نگرانی ایالات متحده در 
خصوص افزایش همکاری نظامی میان روسیه و ایران  اشاره 
کرد و نوشت؛ در ماه دسامبر، »جان کربی« سخنگوی شورای 
امنیت ملی ایالات متحده گفت که تهران و مسکو به دنبال 
برقراری »یک مشارکت دفاعی تمام عیار هستند« که تهدیدی 

برای غرب آسیا و جهان محسوب می شود.
کربی سپس تصریح کرد: »حمایت از هر دو طرف جریان 

دارد« و مسکو »سطح بی سابقه ای از پشتیبانی نظامی و فنی« 
را به تهران ارائه می کند. این گزارش ادامه داد که مسکو به 
ایران متعهد شــده است که تا ســال ۲۰۲۳، جنگنده های 

سوخو-۳۵ را در اختیار ایران قرار دهد.
به گزارش فارس ، بیزینس اینسایدر نوشت: در حالی که 
در ماه های اخیر، حجم مبادلات نظامی میان روسیه و ایران 
افزایش یافته است، روسیه در گذشته نیز مقادیر قابل توجهی 

از سخت افزارهای نظامی به ایران عرضه کرده است.
بر اساس این گزارش، پس از پایان جنگ ایران و عراق 
در آگوست ۱۹۸۸، اتحاد جماهیر شوروی به ایران مجوز داد 

تا هر سلاح و مهمات متعارفی را که می خواهد از این کشور 
خریداری کند. در آن زمان، جماهیر شوروی به ایران پیشنهاد 
۷۲ جنگنده میگ-۲۹، ۲۴ جنگنده میگ-۳۱ و ۳۶ بمب افکن 
تاکتیکی ســوخو-۲۴ ام کی را داد که البته ایران تنها تعداد 
 اندکی جنگنده میگ-۲۹ و سوخو-۲۴ ام کی و سامانه های 
پدافند هوایی اس-۲۰۰ خریداری کرد که مســکو در سال 

۱۹۹۰ و ۱۹۹۱ این هواپیما را به ایران داد.
گفتنی است پیش از انتشار این گزارش نیز مقامات غربی 
در اظهارنظرهای متعدد از تقویت روابط روسیه و ایران ابراز 

نگرانی کرده بودند.

وبگاه تحلیلی آمریکایی:

روابط نظامی ایران و روسیه  باعث نگرانی مقامات آمریکایی شده است

یازدهمین رزمایش اقتدار هوایی فداییان حریم ولایت با موفقیت پایان یافت

عملیات موفق رزم هوایی میگ 29 و اف14
و انهدام اهداف زمینی توسط پهپادهای كرار


